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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Mit tesz a kormány a valódi állatvédelemért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ahogy Mahátma Gandhi megfogalmazta: „Egy nemzet nagysága és erkölcsi fejlettsége híven 
tükröződik abban, ahogy az állatokkal bánik." Magyarországon az állatvédelem ugyan javult az 
elmúlt években, de átütő siker nem született, így hazánkban még mindig gyermekcipőben jár a 
nyugat-európai példákhoz képest. Napi szinten lehet hallani még mindig állatkínzásokról, 
állatviadalokról és a menhelyek nehéz helyzetéről.

Ezért  határozati  javaslatot  nyújtottam be,  amelynek célja  az  állatok kímélete,  az  edukáció  és  a
hatékony segítségnyújtás megteremtése. A Mezőgazdasági bizottság fideszes többsége nem vette
tárgysorozatba,  pedig  meggyőződésem,  hogy  ezen  javaslat  elfogadásával  egy  magasabb  szintű
védelem jelenhetne meg hazánkban. 

A Tappancs 2023 programról szóló javaslatom egyik fő célja volt, hogy ne szaporítsuk tovább a
gazdátlan,  jobb sorsra  érdemes  ebek számát.  Ennek  egyetlen  eszköze  a  2024.  január  1-je  után
született, nem törzskönyvezett kutyák kötelező ivartalanítása.

Ezen dátum előtt született ebek kapcsán nagyszabású államilag finanszírozott ivartalanítási akció
szervezését,  a  chippel  ellátott  és  ivartalanított  kutyák  számára  pedig  egy  ösztönző  rendszer
bevezetését  javasoljuk.  Tekintve  a  kóbor  macskák  nagy  számát,  ezen  ivartalanítási  akció
kiterjesztésének lenne helye a macskák esetében is. Ennek hozzávetőlegesen 4 milliárd forint lenne
a  költségvetési  vonzata,  ennek  érdekében  a  központi  költségvetéshez  módosító  javaslatot  is
benyújtottam, de Önök leszavazták.

A menhelyek rendkívül nehéz anyagi helyzetben vannak a végeláthatatlannak tűnő feladatok és az
alulfinanszírozottság miatt. Nincs ez másképp a munkaerő terén sem, nehezen találnak gondozókat
a nehéz munkakörülmények és a megalázóan alacsony fizetés miatt. Ennek megoldására központi



költségvetési  forrásokkal,  adó-  és  járulékkedvezményekkel  lehetne  segíteni  az  állatvédő
szervezeteket.

A Tappancs 2023 program további pontjai továbbá, hogy a kormány

• nyújtson be olyan törvénymódosítást, amely lehetővé teszi a közigazgatási bírság 
kiszabását akkor is, ha a jogsértés nemcsak az emberi életet, hanem a házi kedvenc testi 
épségét vagy egészségét sérti vagy veszélyezteti,

• évi 20 órás keretben vezesse be az állatvédelmi oktatást az általános- és középiskolákban;
• fektessen nagyobb hangsúlyt a segítségre szoruló haszon- és vadon élő állatok 

állatmenhelyek általi befogadására; továbbá
• teremtse meg a lehetőségét annak, hogy az állatvédő szervezetek állatmentési feladatokat 

ellátó járműveire legyen lehetőség figyelmeztető jelzést adó készüléket felszerelni és 
használni.

Annak érdekében, hogy Magyarországon is egy modern, mind az állatok, mind az emberek 
szempontjait figyelembe vevő rendszer alakuljon ki, fontosak lennének a fenti érdemi változtatások.

Tisztelt Miniszter Úr! Megfontolják-e a fenti javaslatokat, és tesz-e a kormány a valódi 
állatvédelemért? Az állatvédelem nem pártkérdés, annak érdekében tett lépések mindannyiunk 
érdeke.

Várom érdemi válaszát!
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